
1917 15/12 61: 3. beh. af f. 1.1. om forhøjelse af prisen på klasselotteriets lodder m. v. 1918 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om for- 
højelse af prisen på klasselotteriets lodder m. v. 

(Anden behandling findes i tidenden 
sp. 1816). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Nina Andersen: Ved lovforslagets anden 
behandling gav det ærede medlem fru Birthe 
Wetlesen udtryk for den opfattelse, at 
kollektørernes indtægtsforøgelse syntes at 
være illusorisk, bl. a. fordi hun mente, at 
købelodsprisen, som gav kollektørerne en 
indtægt på 150 kr. årligt, nu skulle bortfalde. 
Efter min opfattelse er dette ikke tilfældet, 
men da jeg gerne vil være sikker på, at kol- 
lektørerne ikke får nogen indtægtsformind- 
skelse, beder jeg den højtærede finansmini- 
ster venligst give oplysning herom. 

Finansministeren (Hans R. Knudsen): 
J'eg takker udvalget for den enstemmige 
tilslutning til lovforslaget. 

I anledning af det ærede medlem fru 
Nina Andersens spørgsmål skal jeg be- 
kræfte, at nyordningen med hensyn til 
kollektørernes provision ikke alene dækker 
de dyrtidstillæg, de hidtil har fået, men også 
det beløb, som kollektørerne sådan set mi- 
ster ved, at ordningen med erstatningslod- 
der falder bort. Det kan svinge lidt fra 
kollektion til kollektion, men det drejer sig 
gennemsnitligt om en indtægt på 145 kr. 
I den opstillede beregning, som er tilstillet 
udvalget, ifølge hvilken kollektørernes ind- 
tægt stiger med ca. 93 kr., er der regnet 
med dækning ikke alene for de hidtidige 
dyrtidstillæg, men også for de 145 kr. for 
erstatningslodderne. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 145 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Formanden: De følgende tre sager på 
dagsordenen kan kun med tingets samtykke 
behandles i dette møde, men hvis ingen gør 
indsigelse, betragter jeg samtykket som gi- 
vet. (Ophold). Det er givet. 

Man gik da til: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring i lov om afgift af spiritus, vin og øl. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
1747, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B sp. 165). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i tillægs- 
betænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der 
ikke stillet ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag 
foretages de to følgende sager på dagsor- 
denen, nemlig: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om forbrugsbegrænsende foran- 
staltninger. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
1748, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 165). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring % lov om forskellige forbrugsafgifter. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
1748, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 165). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i tillægs- 
betænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der 
ikke stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslagene sattes først til for- 
handling. 

Holger Eriksen: Udvalget har mellem 
anden og tredje behandling modtaget en 
deputation fra vinimportørerne, der frem- 
satte ønske om, at cognac skulle behandles 
på samme måde som whisky og fritages for 


